
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 21. januar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

315 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 315:  

”Hvilket opdrag fik Transfusionsmedicinsk Råd under Styrelsen for Patientsikkerhed, 

da rådet blev bedt om igen at vurdere, om patogenreduktion var anbefalelsesvær-

digt?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Styrelsen for Patientsikkerhed, til 

hvilket jeg henholder mig. Styrelsen for Patientsikkerhed oplyser: 

 

”Arbejdsgruppen blev bedt om at se på, om der var grundlag for at revidere Sund-

hedsstyrelsens rapport ’Status for patogenreduktion af blodkomponenter – en udred-

ning om inaktivering og reduktion af smittekim i blodkomponenter 2010’. Konklusio-

nen var, at der ikke er kommet nye produkter på markedet eller ny evidens som med-

fører, at patogenreduktion af blodkomponenter anbefales indført i Danmark som ru-

tine på nuværende tidspunkt.” 
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